
Vážení těrličtí voliči a přátelé hnutí NAŠE TĚRLICKO! 

 

Hokejovou mluvou se nám blíží konec první třetiny našeho volebního období. Při této 
příležitosti proto bereme do ruky náš netradiční, 12-ti stránkový volební program z roku 
2022 a skládáme účty z toho, jak si stojíme s plněním jednotlivých kapitol. 
 

1/ Obchvat Havířova, neboli přeložka silnice I/11, neboli nová silnice Bohumín-Třanovice. 

V lednu 2023 jsme zpracovali a odevzdali na Krajský úřad Moravskoslezského kraje 
nesouhlasné vyjádření k oznámení záměru „I/11 Havířov-Třanovice“, materiál o rozsahu 24 
stran textu a obrazových příloh. Naše připomínky k záměru uvedené stavby, schválené 
Radou i Zastupitelstvem obce, byly vyhodnoceny Krajským úřadem MSK jako „účelné a 
dostatečně odůvodněné“ a výrazně tak přispěly k tomu, že bylo rozhodnuto o nutnosti 
zpracování plnohodnotné dokumentace EIA, tedy posouzení vlivu stavby na životní prostředí. 
Spolu se 14 dalšími starosty a primátory jsme zaslali výhrady k této stavbě a jejím dopadům 
na životní prostředí formou připomínek ke Zprávě o uplatňování Politiky územního rozvoje 
ČR na Ministerstvo pro místní rozvoj, stejně tak jsme zaslali připomínky ke Zprávě o 
uplatňování Zásad územního rozvoje Moravskoslezského kraje. Zúčastnili jsme se velice 
konstruktivního jednání na Ministerstvu dopravy ČR, na Krajském úřadu Moravskoslezského 
kraje a také na Ředitelství silnic a dálnic ČR. Úzce spolupracujeme v této záležitosti 
především s obcí Horní Suchá, ale také s celým Sdružením měst a obcí okresu Karviná. 

2/ Udržitelný rozvoj obce – územní plán. 

Problémy v této oblasti jsme popsali podrobně na třech stranách našeho volebního 
programu (strany 3 až 5). Jestliže nyní hovoříme o nezbytnosti nového územního plánu obce, 
který by napravil všechny nedostatky a chyby územního plánu z roku 2008 a jeho pěti změn, 
pak to není nic, co bychom si vymysleli po volbách a čím bychom chtěli znepříjemňovat život 
obyvatelům Těrlicka. Naopak, naše stěžejní otázka v rámci krátké volební kampaně zněla: 
„Chcete, aby Těrlicko zůstalo jedinečné?“ A Vy, těrličtí občané jste svou účastí ve volbách a 
svým hlasováním dali jednoznačnou odpověď: Ano, chceme! Splnění tohoto úkolu si 
představujeme tak, že nový územní plán obce, odpovídající současným požadavkům na 
ochranu životního prostředí, zemědělského půdního fondu, klimatu, zadržování vody 
v krajině a umožňující udržitelný rozvoj obce i pro budoucí generace Těrličanů zpracuje 
skupina nezávislých špičkových odborníků, která má se zpracováním obdobných územních 
plánů mnohaleté zkušenosti a nemá žádné vazby na těrlické občany, místní firmy nebo 
místní developery. Ve skupině budou nejen architekti a projektanti, ale také odborníci na 
veřejnou a technickou infrastrukturu, na koncepci uspořádání krajiny, na územní systém 
ekologické stability. Uděláme vše pro to, aby nový územní plán byl hotov do konce volebního 
období, tzn. do podzimu 2026.  
S přípravou nového územního plánu vyvstala také naléhavá otázka, zda by nebylo potřebné a 
vhodné ochránit území obce Těrlicko před hrozící zástavbou, která by mohla být v rozporu 
s budoucí urbanistickou koncepcí, plošnou a prostorovou regulací (tak, jak bude nově 
stanovena novým územním plánem) formou územního opatření o stavební uzávěře. Jedná se 



o zcela legitimní nástroj dle § 97 odst. 1 stavebního zákona, který má po určitou dobu 
ochránit území obce před nežádoucí výstavbou, která by předmětné území nenávratně 
znehodnotila. 

3/ Transparentní hospodaření, informovanost občanů 

- pravidelně měsíčně zveřejňujeme všechny běžné výdaje obce nad 10.000,- Kč; 
- informujeme občany o investičních výdajích (multifunkční sportoviště, profi sekačka, 
užitkový automobil atd.); 
- již pro rok 2023 jsme rozpočet upravili a schválili jako vyrovnaný, aby nedocházelo 
k dalšímu neopodstatněnému zadlužování obce z titulu běžných provozních výdajů; 
- rozpočet na rok 2024 jsme již připravili a schválili jako přebytkový, umožňující i při poměrně 
vysokých splátkách úvěrů vyčlenit část prostředků (cca 18 mil. Kč) na investice; 
- v červnu 2023 jsme předložili Zastupitelstvu obce inventuru všech rozpracovaných studií a 
projektů s vyčíslením dosavadních vynaložených nákladů a se „semaforem priority“ 
jednotlivých projektů; 
- zřídili jsme novou Komisi pro podporu volnočasových aktivit a aktualizovali Směrnici pro 
poskytování dotací v oblasti kultury, sportu a volného času. Objem prostředků jsme 
zastropovali ve výši 1,5 % ročních daňových příjmů obce (což bylo 1,35 mil. Kč v roce 2023, a 
bude 1,56 mil. Kč v roce 2024); 
- ve spolupráci s firmou TENDERA partners s.r.o. jsme zpracovali novou Směrnici pro 
zadávání veřejných zakázek malého rozsahu;   
- k 1.6.2023 jsme uzavřeli nové, výhodnější smlouvy na pojištění obecního majetku včetně 
flotily vozidel a zároveň ušetřili na pojistném ročně částku 100 tis. Kč; 
- zpracovali jsme nové Zřizovací listiny Jednotek sboru dobrovolných hasičů, vyřešili 
odměňování členů při výjezdech formou dohod o provedení práce a především sjednali 
pojištění členů obou hasičských jednotek. Zrušili jsme praxi neprůhledného poskytování 
„finančních darů“ členům jednotek bez jakýchkoliv pravidel; 
- zpracovali jsme nové Zřizovací listiny obou těrlických základních a mateřských škol, aby obě 
postupovaly a hospodařily podle stejných pravidel; 
- zajistili jsme efektivní a hospodárné fungování služby Senior taxi s předpokládanou roční 
úsporou ve výši 460.000,- Kč; 
- snižujeme výdaje na veřejné osvětlení vypínáním světel v době od půlnoci do čtvrté hodiny 
ranní a zároveň tak pomáháme přírodě a omezujeme světelný smog; 
- o 1/3 jsme snížili výdaje na akci Těrlické slunko bez dopadu na celkovou úroveň této akce; 

- zasedání Zastupitelstva je vysíláno online; 
- namísto měsíčních Těrlických listů vydáváme čtvrtletní informační zpravodaj Těrlicko. 
Chceme poskytnout občanům maximum potřebných informací, zároveň touto změnou 
šetříme ročně částku 180.000,- Kč; 
- omezili jsme oproti roku 2022 počet reportáží v televizi POLAR, ročně tak ušetříme částku 
250.000,- Kč; 
- ve spolupráci s osadními výbory se konají v jednotlivých částech obce besedy se starostou. 
 



4/ Ostatní významné události 
 
- Stavbu kanalizace v Hradišti jsme na podzim 2022 převzali s více než tříměsíčním 
zpožděním a řadou problémů, které se neřešily a pouze odsouvaly (do období po volbách). 
Kolaudace stavby se přesto podařila k 31.8.2023 s měsíčním předstihem oproti stanovenému 
harmonogramu a bylo možno zahájit napojování jednotlivých domácností. 

 
- Dne 27.12.2023 byla zkolaudována také stavba multifunkčního sportoviště (umělá tráva a 
pumptrack), která měla být dle původního harmonogramu hotová ještě do voleb, 
k 31.8.2022. Důvod zpoždění: nezvládnutá příprava území jak po stavební, tak i legislativní 
stránce. 
 
- Zajistili jsme přepracování rozpočtu cyklostezky kolem přehrady tak, aby odpovídal platné 
vyhlášce a připravili pro Ministerstvo financí veškeré potřebné doklady k vypsání výběrového 
řízení na zhotovitele zakázky, k čemuž po podpisu ministrem Stanjurou došlo dne 
27.12.2023. 
 
- V úzké spolupráci s firmou Enviros s.r.o. jsme zajistili zpracování obsáhlého dokumentu (87 
stran) s názvem „Místní energetická koncepce obce Těrlicko“. Zpracování bylo financováno 
v rámci programu EFEKT III Ministerstvem průmyslu a obchodu ČR. Koncepce je analytickým 
dokumentem, který bude sloužit pro rozhodování při řešení otázek spojených primárně 
s výrobou a spotřebou energií. Přínosem dokumentu je především analýza současného 
stavu. Víme, kolik energie se v obci spotřebuje, jaké je rozdělení mezi jednotlivé nositele 
energie (elektřina, plyn atd.) a jednotlivé sektory (domácnosti, podnikatelský sektor, obecní 
budovy). Detailně se koncepce věnuje obecnímu majetku, kde je spotřeba analyzována po 
jednotlivých budovách. V souladu s touto koncepcí budou již v létě 2024 modernizovány 3 
kotelny v obecním majetku: v polské škole, v bytovém domě a v kulturním domě na náměstí.  

 

 

 


